
  

 

Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2007-10-23, § 26 

 
 Tid: 23 oktober 2007 kl 16.35 – 17.30 
   
 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 
   
 Justerat: 5 november 2007 
  

 
 
Mikael Söderlund Jan Valeskog 

  
 
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Mikael Söderlund (m), ordförande  
Jan Valeskog (s) vice ordförande  
 
Berthold Gustavsson (m)  
Tord Bergstedt (m)  
Anna Johansson (m)  
Annika Davidsson (m)  
Inge-Britt Lundin (fp)  
Anders Broberg (kd)  
Annika Ödebrink (s)  
Jimmy Lindgren (s)  
Letti Freivalds (s)  
Torhild Lamo (v)  
Mats Lindqvist (mp)  

 
Ersättare 

 Lars Bengtson (m)  
Bo Arkelsten (m)  
Anna Lund (m)  
Datevig Mardirossian Lönn (m)  
Christoffer Kuckowski (m)   
Åsa Nilsson Söderström (fp)  
Charlotte Svensson (s)  
Milly Namiro Darlson (s)  
Lars Randerz (s)  
Kajsa Stenfelt (v)  
Hampus Rubaszkin (mp)  
 
 



  

 
Tjänstemän 

 Trafikdirektör Magdalena Bosson och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Erik Andersson, Louise Bill, Ted Ell, Lars Jolerus, 
Eva Leijon, Ulla Ritzén, Anette Scheibe och Marita Söderqvist samt 
borgarrådssekreteraren från roteln Henrik Nerlund och biträdande 
borgarrådssekreteraren Magnus Thulin. Adjungerade att närvara var tjänstemannen Åsa 
Gustafsson och praoeleven Christian Lindberg. 

 
 § 26 

Fastighetsnära tidningsinsamling för Brommas villahushåll. Svar på skrivelse 
från Bromma stadsdelsnämnd  
Dnr T2007-630-02432 
Bordlagt 25 september 2007 nr 18 
Protokollsutdrag 
 
Trafikkontoret hade den 3 september 2007 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade 
ärende, till vilket hänvisas. I ärendet förelåg även skrivelse från Västerleds 
Trädgårdsstadsförening inkommen 15 oktober 2007. I tjänsteutlåtandet föreslogs 
enligt följande: 
 
 Trafik- och renhållningsnämnden avslår Bromma stadsdelsnämnds hemställan, om 
 att Trafik- och renhållningsnämnden i samarbete med Pressretur AB inför 
 fastighetsnära tidningsinsamling i Bromma, med hänvisning till kontorets 
 utlåtande. 
 
 
 
 
 
Beslut 
Trafik- och renhållningsnämnden beslöt enligt kontorets förslag. 
 
Särskilda uttalanden 
Särskilt uttalande gavs av ordföranden Mikael Söderlund m fl (m), ledamoten Inge-
Britt Lundin (fp) och ledamoten Anders Broberg (kd) enligt bilaga K1. 
 
Särskilt uttalande gavs av ledamoten Mats Lindqvist (mp) enligt bilaga K2. 
 
 

 
 
    Vid protokollet 
    Åse Geschwind 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
_________________________________ 



  

    Tillhör § 26, bilaga K1 
 
 

Trafik- och renhållningsnämnden 
2007-10-23 

     
    Tillhör ärende 26 
 

Fastighetsnära tidningsinsamling 
för Bromma villahushåll 
 
Mikael Söderlund m.fl. (m)  
Inge-Britt Lundin m.fl. (fp)  
Anders Broberg (kd) 

 
 
 
 
Särskilt uttalande 
 
I realiteten har möjligheten till konkurrens satts ur spel då endast av Pressretur anlitad 
entreprenör kan få betalt för det returnerade materialet. Det är önskvärt att 
Trafikkontoret ser över detta i avtalet gentemot Pressretur/FTI och möjliggör för andra 
att erbjuda t.ex. tidningsinsamling på lika villkor som Pressreturs entreprenörer. 
 
 
 



  

    Tillhör § 26, bilaga K2 
 
    Trafik- och renhållningsnämnden 
    2007-10-23 
 
    Tillhör ärende 26 
 
    Fastighetsnära tidningsinsamling  

för Bromma villahushåll 
 
    Mats Lindqvist (mp) 
 
 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Kontorets bedömning är riktig. Förslaget från Bromma stadsdelsnämnd är, om det 
skulle genomföras, olagligt. 
Det strider bland annat mot den lag om insamling av avfall som infördes av Carl Bildts 
borgerliga regering i början på nittiotalet, som utpekar de som tillverkar och importerar 
förpackningar, tidningar och en del annat, som alena ansvariga för insamling och 
återvinning av desamma. 
Kommuner som Stockholms stad ansvarar för hushållsavfallet i den vanliga soppåsen. 
 
Brommabornas begäran om hämtning av utsorterat papper vid grindarna är i sig rimlig 
och det är naturligt att man saknar det tidigare systemet där det privata familjeföretaget 
Skoglunds hämtade papper vid grindarna. 
Men det gamla familjeföretaget Skoglunds köptes på rent affärsmässiga grunder upp av 
det multinationella företaget SITA, som ansåg att Skoglunds verksamhet konkurrerade 
med dess egen affärsidé, hämtning av papper vid grindarna mot betalning. 
Dessutom så har Arbetsmiljöverket förbjudit det sätt man hittills hämtat papperet på, 
men man har inte – vilket påstås ibland – förbjudit hämtningen i sig. 
I Sverige så finns det begränsningar för hur mycket pappersbruken ska betala för papper 
återvunnet i Sverige. Detta är en kvarleva från den tiden när det gick dåligt för 
skogsnäringen i Sverige och man var orolig för att återvunnet papper skulle slå ut den 
för nationalekonomin viktiga skogsnäringen. 
I dag orsakar detta att det inte finns tillräcklig lönsamhet i att samla in papper i Sverige. 
Samtidigt som det i dag är mycket lönsamt att importera insamlat papper till de svenska 
pappersbruken, från bland annat Tyskland. 
Om den svenska pappersinsamlingsmarknaden släpptes fri så skulle insamlingen av 
papper ibland annat Bromma mycket väl kunna bära sina egna kostnader, utan behov av 
bidrag från kommunala skattemedel. Då skulle företag köa för att få hämta papper vid 
Brommabornas grindar. 
 
 


